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ЦИТАТА ДНЯ

9 000 000
ТОНН ГРУЗОВ В ГОД ПЕ-
РЕВОЗЯТ ПО ЛИНИИ ШАР 
– УСТЬ-КАМЕНОГОРСК

ЦИФРА НОМЕРА

ЦСЖТ 
АҚШ ЕЛШІСІ 
ТАМАШАЛАДЫ  

КӨРМЕ

ПРОЕКТ

Столица Финляндии была выб-
рана местом проведения встречи 
во второй раз (заседание совета 
уже проходило там в 2011 году). 
Железнодорожная компания этой 
страны VRGroup является ассоци-
ированным членом совета. В за-
седании приняли участие 17 же-

лезнодорожных администраций. 
В ходе заседания подведены 

итоги эксплуатационной работы 
сети железных дорог, деятельнос-
ти пассажирского комплекса в ме-
ждународном сообщении за 2018 
год и первый квартал 2019 года.

В целом рассмотрено и согласо-
вано более 10 вопросов по обес-
печению бесперебойной работы 

железнодорожного транспорта, 
беспрепятственного движения 
пассажирских и грузовых поездов 
по сети железных дорог стран – 
участниц заседания. 

В 2018 году по сети желез-
ных дорог стран СНГ переве-
зено свыше 2 миллиардов 32 
миллионов тонн грузов, что на 
1,5% больше, чем в 2017 году. 

ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНИКИ СОДРУЖЕСТВА СВЕРИЛИ ЧАСЫ
14–15 мая текущего года делегация АО «НК «Қазақстан темір 
жолы» во главе с первым заместителем председателя правления 
компании Канатом Альмагамбетовым приняла участие в работе 
70-го заседания Совета по железнодорожному транспорту го-
сударств – участников Содружества в Хельсинки.

Грузооборот вырос на 4%.
В первом квартале 2019 года 

перевезено более 495 милли-
онов тонн грузов, что выше 
уровня аналогичного периода 
2018 года на 0,4%. В числе же-
лезнодорожных администраций, 
перевыполнивших принятые 
обязательства по погрузке гру-
зов, – АО «НК «Қазақстан темір 
жолы» (на 0,6%).

При этом на пространстве 
стран Содружества опережающи-
ми темпами растут контейнер-
ные перевозки: в 2018 году – на 
12,8%, в первом квартале 2019 
года – на 15,5% к аналогичному 
периоду прошлого года.

(Окончание на 3-й стр.)

Алибек ТОЛЕГЕНОВ

Қазақстан темір жолы ком-
паниясынан «ҚТЖ» ҰК» АҚ 
басқарма төрағасының логисти-
ка жөніндегі орынбасары Павел 
Соколов, «Ақтау халықаралық 
теңіз сауда порты» ҰК» АҚ пре-
зиденті Абай Түрікпенбаев, 
тағы бірқатар жауапты тұлғалар 
қатысып, ұлттық компания 
мүмкіндіктерін паш етті.  

Көлік және логистика 
саласындағы озық тәжіри-
белермен алмасу, тасы-
малдау процесінің барлық 
қатысушыларымен тұрақты 
байланыс орнату  мақсатында 
ұйымдастырылған конферен-
ция Ақтау қаласындағы «Caspian 
Rivera» қонақ үйінде өткізіліп, 
көрмеде 300-ден астам темір-
жол, теңіз, көлік және логис-
тика компаниялары, өңірдегі 
жетекші жүк жөнелтушілер, 
порт жабдықтары және 
қызмет көрсету мекемелерінің 
өкілдері өнімдерін ұсынып, 
мүмкіндіктерін таныстырды. 

Конференцияда «Әлем 
нарығы мен халықаралық 

ӘЛЕМ НАЗАРЫ – АҚТАУДА 
Ақтауда 13-15 мамыр аралығында «Каспий порттары және кеме 
қозғалысы-2019» атты бірінші халықаралық көрме және конфе-
ренция өтті.  Шараға халықаралық деңгейдегі 30-дан астам ше-
телдік көлік және логистика компанияларының өкілдері мен 40-тан 
астам сарапшылар қатысып, Каспий теңізі аймағының көліктік 
инфрақұрылымын пайдалану арқылы аймақтық экономика мен 
сауда-саттықты дамытудың жаһандық тенденциясын талқылады. 

логистика. Азия және Еуропа 
арасындағы сауда жолдарын да-
мыту және жетілдіру» тақырыбы 
бойынша өткен сессияда  «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ басқарма төрағасының 
логистика жөніндегі  орынбаса-
ры Павел Соколов сөз сөйледі. Ол 
ұлттық компания ұсынып отырған 
көліктік-логистикалық қызмет 
түрлері, транзиттік контейнерлік 
тасымалдардың көлемі жайлы 
кеңінен мәлімет берді. 

«Бүгінгі таңдағы біздің жұмысы-
мыз Қазақстан арқылы қосымша 
жүктерді тартуға бағытталып 
отыр. Жүк айналымы көлемінің 13 

пайызын транзиттік тасымалдар 
құрайды.  Біз Қытайдан Еуропаға 
және кері бағытта Қазақстан 
арқылы өтетін көлік дәліздері 
арқылы жүк жеткізудің бірнеше 
нұсқасын ұсына аламыз» – деген  
Павел Соколов  ҚТЖ бүгінгі таңда 
барлық іскерлік белсенділігін 
логистикалық  компаниялары  
арқылы ұсынып отырған тран-
зиттік уақыттың сақтауы үшін 
көрші елдердің теміржолдарымен 
байланысты дамытуға бағыттап 
отырғанын жеткізді.  

Жиынға қатысқан Маңғыстау 
облысының әкімі Ералы Тоғ-

жанов Елбасы саясатының 
арқасында тәуелсіздік жылда-
ры елімізде 2,5 мың шақырым 
жаңа теміржол мен 12 мың 
шақырымнан астам автожол 
салынғанын, теңіз жағалауында 
жаңа көпфункционалды порт 
және соңғы үлгідегі логистикалық 
орталық бой көтергенін атап 
өтті. Айтуынша, Фидер кемесі 
іске қосылғаннан кейін жүк та-
сымалы бірден артқан. Порттың 
табысы 2020 жылға қарай 40 
пайызға ұлғаймақ екен. Облыс 
әкімі мұны жақсы көрсеткіш деп 
бағалады. Бұл тек біздің өңірімізде 
ғана емес, бір желіде орналасқан 
басқа елдердің де тасымалы 
артатындығын көрсетеді. 

Конференцияда ҚР ИДМ Көлік 
комитеті төрағасының орынбаса-
ры Қайриден Нұркенов баяндама 
жасап, порттардың қуатын артты-
ру мақсатында Ақтау портында екі 
жаңа терминал салынғандығын, 
бүгінде қазақстандық порттардың 
қуаты 26 млн тоннаға дейін жетіп 
отырғандығын мәлімдеді.  

Ал, Ақтау халықаралық теңіз 
сауда портының президенті 
Абай Түрікпенбаев  Ақтау теңіз 
порты елімізді жаһандық және 
өңірлік нарықтармен байланы-
стыратын аса маңызды транзит 
екендігін айта келе, конференци-
яда жасалған ұсыныстар барлық 
қатысушыларға пайдалы болары-
на, бұл іс-шара өзара тиімді көлік 
стратегияларын құру жолындағы 
ортақ мақсаттарға қол жеткізу-
ге және транзиттік жүктерді 
тартудың тиімді тетіктерін құруға 
ықпал етеріне сенімділігін жет-
кізді. «Осындай маңызды имидж-
дік оқиғаның қазақстандық 
алаңда өткізілуі отандық көліктік-
логистика секторын дамытуға мол 
мүмкіндік бермек», – деді ол.   

Суретті түсірген автор

Әсел ТАҢАТАРОВА, 
Маңғыстау

 

В целом в ходе переговоров обсуждались во-
просы расширения взаимодействия в  сфере 
транспорта и логистики.

– Для  успешного сотрудничества  в даль-
нейшем создаются все необходимые усло-
вия. Вы для нас очень важные партнеры. 
Теперь мы хотели бы еще активнее работать 
совместно над тем, чтобы упростить, улуч-
шить доставку грузов в пункты назначения, 

– подчеркнул  Сауат Мынбаев.
В свою очередь, Сю Лиронг  также отметил 

высокий потенциал сотрудничества и резуль-
тативность совместной работы, направленной 
на развитие транспортно-логистической инф-
раструктуры, грузоперевозок по трансконти-
нентальным маршрутам. 

Так, за последние семь-восемь лет контейнер-
ные транзитные перевозки из Китая в Европу по 
территории Казахстана увеличились более чем 
в 200 раз. С одной стороны, такая стремитель-

ЛИНИИ СОТРУДНИЧЕСТВА

Стратегический меморандум о взаимопонимании подписан между АО «НК «ҚТЖ» и 
COSCO Shipping. Исторически важный документ подписан во время встречи предсе-
дателя правления АО «НК «Қазақстан темір жолы» Сауата Мынбаева и председателя 
правления компании China COSCO Shipping Corporation Limited Сю Лиронга в рамках 
XII Астанинского экономического форума в городе Нур-Султане.

ная динамика свидетельствует о верно выбран-
ной стратегии развития трансказахстанских 
транспортных коридоров, с другой – демонстри-
рует потенциал для дальнейшего увеличения 
объемов перевозимых грузов из КНР.

Стороны договорились и дальше продолжить 
совместную активную работу по созданию бла-
гоприятных условий для наращивания объемов  
перевозок грузов,  развития контейнерного 
сервиса на маршруте Китай – Европа – Китай, 
пролегающего через территорию Казахстана. 

Только за четыре месяца 2019 года объем кон-
тейнерных перевозок между Китаем и Европой 
через Казахстан составил 93,2  тысячи ДФЭ, что 
на 40% выше аналогичного показателя 2018 года.

Во время переговоров отмечена успешность 
взаимодействия в развитии  совместного  пред-
приятия с компанией COSCO Shipping и портом 
Ляньюнган в сухом порту Khorgos Gateway как 
стратегического партнерства, позволяющего 
интегрироваться в глобальные логистические 
цепочки, привлечь дополнительные контейнер-
ные потоки, развивать трансконтинентальные 
перевозки с использованием казахстанской 
транспортно-логистической инфраструктуры.

На встрече казахстанская сторона проин-
формировала китайскую делегацию об орга-
низации перевозок контейнеров фидерными 
судами по Каспийскому морю. 

 По итогам встречи подписан стратегиче-
ский меморандум о взаимопонимании между                        
АО «НК «Қазақстан темір жолы» и  China COSCO 
Shipping Corporation Limited. 

Фото Александра ЖАБЧУКА

Асель ШАЙХЫНОВА

В Костанайском отделении 
грузовых перевозок будет реа-
лизован очередной прорывной 
проект, благодаря которому 
удастся значительно увеличить 
объем грузоперевозок в регионе. 

Пока этот проект только на бу-
маге, но уже обрел реальные очер-
тания. Планируется осуществить 
запуск фабрики окомкования 
Качарского рудоуправления до                                                 
2024 года. Благодаря чему с Качар-
ского месторождения АО «ССГПО» 
планируется организовать перевоз-
ки железорудного сырья. По сло-
вам директора филиала АО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» – «Коста-
найское отделение ГП» Вячеслава 
Миронова, планируемый годовой 
объем отгрузки готовой продукции 
должен составить порядка 10–12 
миллионов тонн.

Реализатором проекта – компани-
ей ENRC – рассмотрены три вариан-
та возможных маршрутов перевозок 
ЖРС назначением на Магнитогор-
ский металлургический комбинат. 
Первый – это строительство поряд-
ка 40 километров подъездного пути 
от Качарской площадки с выходом 
на станцию Джаркуль. Ранее эта 
ветка существовала с выездом на 
разъезд 219 между станциями Успе-
новка – Джаркуль. Далее маршрут 
следования через Золотую Сопку 
(РЖД), Карталы. Протяженность 
маршрута – 404 километра. Для 
реализации необходимо открыть 
международный государственный 
стыковой пункт Золотая Сопка и 
строительство разъезда 219. 

Второй предполагаемый мар-
шрут – строительство порядка                 
120 километров  подъездного пути 
с выходом на станцию Бускуль 
(РЖД), далее через станцию Кар-
талы. Для реализации данного 
варианта необходимо развивать 
станцию Бускуль (РЖД). Протяжен-
ность маршрута – 347 километров. 

И третий – строительство поряд-
ка 60 километров пути с примыка-
нием к существующему подъездно-
му пути Кызылжарского рудника 
АО «ССГПО», который примыкает 
к станции Баталы с выходом на 
станцию Карталы. Для реализации 
данного варианта необходимо раз-
вивать станцию Баталы. Протяжен-
ность маршрута – 321 километр. Из 
перечисленных вариантов наибо-
лее эффективным для АО «ССГПО»  
является третий. Наименьшая из 
предложенных протяженность 
маршрута позволяет сократить та-
рифное расстояние по территории 
Казахстана на 80 километров.

– Для Костанайского отделения 
грузовых перевозок этот маршрут 
эффективен в части оптимизации 
вагонопотока станций Железоруд-
ная, Тобол и сокращения оборота 
вагона за счет наименьшего рассто-
яния, – говорит Вячеслав Миронов.

С постройкой АО «ССГПО» фа-
брики в поселке городского типа 
Качар по производству железоруд-
ных окатышей и железорудного 
концентрата, начиная с 2024 года, 
железорудная продукция будет 
отгружаться со станции Баталы 
в адрес ПАО «ММК». Прогнозное 
увеличение доходности компа-
нии «ҚТЖ» составит порядка                                                                          
1,8 миллиарда тенге в год. Между 
тем еще до реализации этого про-
екта прогнозное увеличение в 2019 
году перевозки железной руды грузо-
отправителем   АО «ССГПО» составит 
порядка 1 миллиона 597 тысяч тонн 
(22 970 вагонов). Также планирует-
ся увеличение отгрузки и в течение 
последующих 5 лет (2019–2025 гг.). 
В 2019-м – на 13 миллионов 692 ты-
сячи тонн, в 2020-м – на 13 миллио-
нов 911 тысяч тонн, в 2021-м – на 13 
миллионов 970 тысяч тонн, в 2022-м 
– на 14 миллионов 540 тысяч тонн, в 
2023-м – на 15 миллионов 99 тысяч 
тонн, в 2024-м – на 15 миллионов 
622 тысячи тонн, в 2025 году – на            
16 миллионов 413 тысяч тонн.

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай

ОБЪЕМЫ ОТГРУЗКИ
УВЕЛИЧАТСЯ 

«Жақсыны көрмек үшін» де-
мекші, АҚШ-тың Қазақстандағы 
елшісі Уильям Мозер «Нұрлы 
жол» теміржол вокзалы кешені-
не барды. Тағайындалғанына 
бірнеше ай болған елшіні 
елорданың  айшықты темір-
жол кешенін көру идеясы 
қызықтырған көрінеді.   

«Нұрлы жол» вокзал кешенінің 
бастығы Дінмұхамед Құсайынов 
қадірлі мейманды сый-құрметі-
мен күтіп алып, америкалық 
дипломатқа вокзал кешенін 
таныстырып,  заманауи нысан 
жұмысының технологиялық 
процесі туралы, персоналдың 
функционалдық міндеттері жайлы 
жан-жақты айтып берді. 

Вокзал кешені  директорының 
орынбасары Нұрлан Аман-
жоловтың айтуынша, АҚШ 
елшісінің  сәулет және құрылыс 
саласынан хабары мол екен. Ол 
бұрын Еуразия құрлығындағы 
құрылыстарға жетекшілік 
еткен көрінеді. Жаңа елші 
ағылшын, орыс тілдерімен қоса 
қазақ тілінде де сөйлеп, вокзал 
қызметкерлерінің ризашылығына 
бөленген. 

Мәртебелі мейманға күту залы, 
касса залы, фудкорт аймағы, 
капсулалық мейманхана және өзге 
де нысандар көрсетіліп, сервистік 
қызмет түрлері ұсынылды.  

Уильям Мозер «Нұрлы жол» 
теміржол вокзалы кешені, айтса 
айтқандай, атына заты сай сәнді 
де сәулетті ғимарат екеніне көз 
жеткізіп, көрсетілетін қызмет 
сапасын жоғары бағалапты 
және жолаушыларға замана-
уи қызмет көрсету деңгейінің 
әлемдік тәжірибені есепке ала 
жасалғандығын жеткізген.  

Вокзал кешеніне саяхатын елші 
мырза одан әрі жалғастырып,  
іссапарға пойызбен аттанып                 
кетіпті.  

Тағы бір жағымды жаңалық, 
тәулігіне 35 мың жолаушыға 
қызмет көрсетуге қауқарлы темір 
жол вокзалы кешенінде сервистің 
жаңа түрі пайда болды. Күні  кеше 
жолаушылардың жайлылығы үшін 
қол жүгі мен багаждарды тасы-
малдайтын, тәулік бойы 24 сағат 
жұмыс істейтін арнайы қызмет 
іске қосылды.  

Асқар ИСАКОВ
Суретті түсірген 

Александр ЖАБЧУК

ОКОЛО
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2 ӨНДІРІС

АҚПАРАТ

Райхан РАХМЕТОВА

СЕМИНАР

ЦИФРЛАНДЫРУ

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Шымкент

Шымкент ЖТ бөлімшесі автомат-
ты басқару жүйесі бөлімінің бастығы 
Әскер Бақбергенов осы және басқа 
да тасымал үдерісіне қатысты 
мәселелерге қатысты түсінік бер-
ді. Оның айтуынша, Шымкент ЖТ 
бөлімшесі 2016 жылдан бастап АСУ 
ДКР жүйесіне көшкен. Бұл жүйенің 
өзгешелігі, клиенттер тапсырысты 
өздері жібереді. Электрондық тапсы-
рыс бойынша станциялардағы тауар 
кассирлері сол жүктерді растайды. 

Шымкент бөлімшесінде 39 ірілі-
ұсақты бекет бар, соның  ішінде 29 
станциясында жүк операциялары 
үздіксіз жүргізіледі. Оның ішінде 23 
станция автоматтандырылған, 6 стан-
ция ақпаратты енгізетін және шағын 
көлемді жүк жұмыстарын орындай-
тын штат жоқ кезде қолдану үшін 
бекітілген. Қалған бөлек бекеттер 
пойыздарды тастау үшін пайдаланы-
лады. 

Жалпы, АСОУП жүйесіне 24 стан-
ция қосылған, 8 станцияда автомат-
ты басқару жүйесі пайдаланылады. 
Олар  – Арыс, Сарыағаш, Шымкент, 
Қазығұрт, Текесу, Түркістан, Түлкібас, 
Қызылсай. Қалған 17 станцияда ең 
бірінші кезекте кірме жолдағы жүк 
вагондарына жүк тиеу мен түсіру, 

вагондарды жөндеуге беру, жинау 
бойынша атқарылатын жұмыс орын-
дары автоматтандырылған. Ынтымақ, 
Жылға, Жетісай станцияларында тауар 
кассирлері штаты жоқ. 

– Ынтымақтағы вагон, пойыздардың 
операциясы туралы ақпаратты Састөбе 
станциясының жұмысшылары 
атқарса, Жетісай станциясының 
мәліметтерін Мақтаарал станциясы 
енгізеді. Ал Жылға мен Шеңгелдінің 
ақпараты Дарбаза станциясы арқылы 
енгізіледі. Жылға станциясында тек 
электронды почта ғана бар, – дейді  
Әскер Бақбергенов.  

Шымкент ЖТ бөлімшесіне қарасты 
станцияларда автоматтандырылған 
пойыз және жүк тасымалдау бойын-
ша ақпараттарды енгізетін 311 жұмыс 
орны құрылған. Оның ішінде АСУ ДКР 
– 96, АСУ СТ – 107, ГИД Урал – 32, АСУ 
МР – 27 және 44. 

Станциялар арасындағы байланыс 
ВОЛС -Талшықты-оптикалық байла-
ныс желісі құралымен қамтамасыз 
етілген. Қазіргі таңда осы талшықты-
оптикалық байланыс желісі  Жетісай-
дан басқа барлық станцияда бар. Әскер 
Әлімқанұлының айтуынша, ол жаққа 
Өзбекстан арқылы өту керек. 

Игілік станциясы бойынша тауар 
кассирі мен корпоративті ақпарат-
тарды тасымалдау жүйесіне (КСПД) 
жүктерді қабылдау датчигінің жұмыс 

“ҚТЖ-Жүк тасымалы” АҚ  бойынша 15  ма-
мырдан бастап “Темір жол станциясының са-
палы техникалық тарату  акті (ТТА) – пойыздар 
қозғалысы қауіпсіздігін қамтамасыз ету кепілі” атты 
үш айлық шара басталды.  

Станцияның ТТА-сі пойыздарды жөнелту және өткізу, 
сонымен қатар кедергісіз әрі қауіпсіз қабылдауды 
қамтамасыз ететін техникалық құралдарды қолдану 
тәртібін, маневрлік жұмыстарды қауіпсіз жүргізу ретін 
бекітеді. 

Еліміздегі барлық станцияларда өткізілетін айлық 
шеңберінде станция ТТА-сі мен оның қосымшасын жа-
сау бойынша жауапты тұлғалардың білімі тексерілмек. 
Маңызды айлық 15 тамызда аяқталады. 

Техникалық тарату актісі құрамына 4 бөлім кіреді. 
Бірінші бөлімде станцияның қысқаша сипаттама-
сы көрсетіліп, станция класы, байланыс және белгі 
беру құрылғылары, кіреберіс жолдың дамуы, станция 
жолдарының сыйымдылығы, байланыс желілері ту-
ралы деректер келтіріледі. Екінші бөлімде пойыздар 
қозғалысы мен маневрлік жұмыстар қауіпсіздігін 
қамтамасыз ету бойынша жұмысшылардың міндеті 
анықталады. 

Ал үшінші бөлімде маневрлік локомотивтер 
жұмысының ауданы, станцияның әр ауданындағы ма-
неврлік қозғалыстың ерекшеліктері туралы мәліметтер 
және т.б. деректер келтіріледі. Соңғы бөлімде стан-
ция қызметкерлерінің жеке бас қауіпсіздігі техникасы 
жөніндегі шаралар жайы айтылады. 

Техникалық тарату актісін станция бастығы жасай-
ды, ал қозғалыс ревизоры тексеріп, бекітеді. 

Ұлан ОРАЗ

«Жолаушылар тасымалы» АҚ теміржолда билет-
сіз жүру және заңды түрде рәсімделмеген жүкті та-
сымалдау әрекеттеріне тосқауыл қою мақсатында 
өткен жылдың сәуір айында «нөлдік» төзімділік 
принципін енгізген болатын. 

Ол бойынша заңсыз әрекетке бой алдырған Ком-
пания қызметкерлеріне қатаң жаза қолданылады. 
Бүгінде осыған орай заң бұзған жолсеріктер мен пойыз 
басшыларының ісі онлайн түрде орталық аппараттың 
жауапты қызметкерлерімен бірге қаралып келеді. 
Биылғы жылдың алғашқы 4 айында Компания та-
рапынан 2146 пойыз тексеріліп, билетсіз жүрген 70 
жолаушы анықталған, нәтижесінде 23 қызметкермен 
еңбек келісімшарты тоқтатылыпты. Яғни, жұмыстан 
шығарылған. 

«Жолаушылар тасымалы» АҚ қашан да өз жолау-
шыларына жолда көрсетілетін қызметтің, сервистің 
жоғары деңгейде болуын қадағалап, сапар барысында 
баршаға қолайлы жағдай жасауға атсалысады. 

Сондықтан компания өз жолаушыларына егер жолда 
көңілден шықпайтын фактілерге тап болса, мысалы, 
жағымсыз иіс, лас пойыз, әжетхана бөлмесінде судың 
тапшылығы, жыртық немесе кір төсек-орын және тағы 
басқа жайттарға куә болған жағдайда міндетті түрде 
жолсерікке немесе пойыз басшысына шағымдануға 
кеңес береді. Жолаушының талабы бойынша жолсерік 
міндетті түрде шағым кітапшасын беруі керек. Сон-
да жазба қалдыруды немесе  фотобейне түсіріп, 1433 
бірыңғай қызмет орталығына немесе Компанияның 
ресми сайтындағы Бас директордың блогына жазып 
жіберуді ұсынады.  

 Ислам ТАЛҒАТ 

 
 Семинарды «ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ Басқарма 

төрағасының корпоративтік қамтамасыз ету және 
даму жөніндегі орынбасары Әділжан Исмухамбе-
тов ашып, қатысушыларға: «Оқу-білім қай жаста да, 
қандай қызметтік мансапта да қажет. Ал бұл семинар 
Қазақстан Республикасының заңдарымен тығыз жұмыс 
істейтін заңгерлер, кадр саласы қызметкерлеріне өте 
керек, жұмыстарын сауатты әрі жемісті жүргізуге сеп-
тігін тигізеді. Сондықтан үш күндік семинардан алар 

білімдеріңіз мол болсын», деген тілегін білдірді. 
Семинарды ұйымдастырушы – «ҚТЖ-Жүк тасы-

малы» АҚ Құқықтық қамтамасыз ету департаменті 
мамандарының айтуынша, жыл сайын заң қызметі 
қызметкерлерінің білім-біліктілігін арттыру бойын-
ша оқыту үшін семинарлар өткізуге қызметтерді са-
тып алуға қаржы бөлінеді екен. Өткен жылы осыған 
ұқсас семинар «ҚТЖ» ҰК» АҚ Құқықтық қамтамасыз 
ету департаментімен Ұлттық компанияға қарасты 
компаниялар тобында жұмыс істейтін заңгерлерге 
арналып өткізіліпті. Ал биыл «ҚТЖ-Жүк тасыма-

ЗАҢСЫЗДЫҚҚА 
ЖОЛ ЖОҚ

ҮШ АЙЛЫҚ БАСТАЛДЫ

Осы аптада Маңғыстау ЖТ бөлімшесінде жүк пар-
кіндегі жалпы желілік вагондар санағы жүргізілді. 

Мамандардың айтуынша, вагондар санағын 
жүргізудегі басты міндет – жүк тасымалын дұрыс 
жоспарлау үшін парк саны мен оның жағдайы тура-
лы нақты деректер алу. Бұл жұмыс жыл сайын мамыр 
айында жүзеге асырылады. Жүк тасымалы бөлімшесі 
директорының орынбасары Ерлан Бүркітовтің 
айтуынша, санақты жүргізу үшін станцияларда 
«Қазтеміртранс» АҚ өкілдері мен вагон пайдалану де-
посы және станция қызметкерлерінен 300-ге жуық 
адамнан тұратын 81 санақ бригадасы құрылған. Жүк 
паркінің филиал шегінде тұрған барлық вагондардың 
теңгерімдік болуы қамтылды. 

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ

ВАГОНДАР САНАҒЫ 
ЖҮРУДЕ

БІЛІМДІНІҢ БАҒАСЫ БИІК   
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ орталық аппараты мен ел өңірлердегі 
филиалдардың заң және кадр қызметтері мамандарының білік-
тілігін арттыруға арналған үш күндік семинар өтуде.

лы» АҚ-ның құқықтық қамтамасыз ету департа-
менті өз күштерімен Қоғамның филиалдарының 
заңгерлерін, кадр  саласы менеджерлерін және фи-
лиалдар басшыларының экономика және қаржы 
жөніндегі орынбасарларының басын қосып, үш 
күндік семинарды ұйымдастырып өткізуде. Нелік-
тен, бұл семинарға экономика және қаржы жөніндегі 
орынбасарлар шақырылған дейтін болсақ, ағымдағы 
жылдың сәуір айынан бастап олардың құзырына 
кадр қызметіне жетекшілік ету міндеті беріліпті. 
Сондықтан кадрлық қызмет, заңмен жұмыс істеу са-
ласынан хабардар болу үшін бұл  лауазымдық қызмет 
иелері де біліктіліктерін арттыруға келіпті. Десек те, 
филиалдар қызметтерінің заң шеңберінде сауатты 
жүргізілуі заңгерлерге байланысты болғандықтан, 
басымдық осы сала қызметкерлеріне беріліп отыр. 
Яғни, семинарға қатысып отырған 90 адамның 43-
ін аймақтан келген заңгерлер  құраса, филиалдар 
басшыларының экономика және қаржы жөніндегі 
орынбасарлары мен кадр қызметі мамандарының 
басын қосқанда 33 адам екен.  Ал қалғаны «ҚТЖ-Жүк 
тасымалы» АҚ орталық аппараты қызметкерлері бо-
лып отыр. Семинар жұмысы барысында қатысушылар 
үш топқа бөлініп, екі күн кезекпен алмаса отырып, 
шарада қарастырылған тақырыптарды барлығы 
толық меңгеріп шықпақ. 

Семинарда дәріс беретін жаттықтырушылар 
жоғары білікті, тәжірибелі, халықаралық деңгейдегі 
коучтар екен. Олар уақыт ағымына байланыста 
заңға енгізіліп жатқан өзгерістер, толықтырулар 
туралы жатық тілмен түсіндірмек.  Айталық, еңбек 
заңнамасына өгерістер енгізу туралы заң жобасының 
тұжырымдамасын, еңбек заңнамасын тәжірибеде 
қолдану, сот процесі, жеңіп шығу технологиясы 
сияқты тағысын тағы маңызды тақырыптар егжей-
тегжейлі түсіндірілетін болады. Бұдан бөлек, кон-
структивті келіссөздер жүргізу ісінде «Гарвард тәсілін» 
қолдану сияқты әлемдік тәжірибелер негізге алынбақ. 

Үшінші күні үш топты қосып, корпоративті рухты 
көтеру, ұжыммен жұмыс істеудің жаңа қырларын 
үйрететін көңіл сергітерлік ойын сипатында кор-
поративтік тимбилдинг өтеді. Ал семинар соңында 
қатысушыларға сертификаттар берілмек.  

Суретті түсірген Виктор ОРЛОВ

Сұлугүл БАКЕСОВА

АВТОМАТТЫ БАСҚАРУ: ТИІМДІЛІК ПЕН ТАБЫС    
Шымкент темір жол бөлімшесінде жүк тасымал-
дау процесін ақпараттандыру барысы қалай жүріп 
жатыр? Цифрлық технологияның теміржол сала-
сы жұмысын жандандырудағы  рөлі қандай? Жүк 
операцияларын жетілдіру үшін автоматты басқару 
жүйесі бойынша қандай жұмыстар атқарылуда?

отырдық, олар жөндеп қалыпқа 
түсіріп отырды, – деді АБЖ бастығы.  

Әскер Әлімқанұлының айтуын-
ша, жақында тағы бір жоба іске 
қосылғалы отыр. Ол – пойыз бен ва-
гондарды қарайтын коммерциялық 
автоматты жүйе. Жоба бойынша 
Өзбекстаннан келе жатқан пойы-
здар, мәселен, тексеруге кірмей жа-
тып, тек шекарадан 100 метр жерден 
бақыланатын болады. Яғни, келе 
жатқан вагонның артық салмағын, 
габаритін тексереді. Егер артық 
салмақпен келе жатса, жүйеде бірден 
белгіленеді. Бұрын көзбенен растай-
тын. Қазір автоматты жүйе қай вагон 
екенін бірден көрсетіп тұрады екен. 

Жалпы, теміржол саласын 
цифрландыру, автоматтандыру – 
қағазбастылықтан арылтатын жүйе. 
Айталық, халықаралық маңызы бар 
Сарыағаш станциясы Өзбекстанмен 
шекаралас жатыр. Ол жерден ары 
қарай Тәжікстан, Иран, Ауғанстан, 
Қырзғызстанға қаншама жүк пойыз-
дары  қатынайды. Ал жүк көбейген 
сайын автоматты басқару жүйесі 
теміржолшылардың жұмысын 
жеңілдетері сөзсіз. 

Одан басқа, ГИД УРАЛ-32 
жүйесі  диспетчерлер жұмысын 
оңтайландыруда.  Ал локомотив 
шаруашылығында электронды мар-
шрут қолданылады, яғни әр локомо-
тивке құрал қойылады. Онда спутник 
арқылы локомотивтің қайда жүргенін 
ғана емес, оның жылдамдығын, 
жанармай шығынын да көрсетіп 
тұрады. Соның ішінде, машинистің 
электронды маршруты да бар. Бұның 
да қолданысқа енгізілгеніне екі жыл 
болған. Міне, осының бәрі, түптеп 
келгенде, тиімділік пен табыс көзі 
деп санайды  Ә.Бақбергенов.  

Суретті түсірген автор

  

Осы аптада  Нұр-Сұлтан 
қаласындағы №36 мектепке 
елорданың локомотив пайда-
лану депосы мен Нұр-Сұлтан-1 
станциясының қызметкерлері ба-
рып, оқушылармен кездесті. 

 – Темір жол – аса қауіпті 
аймақ саналатынын балаларға 
ескерте отырып, одан өту, оның 
айналасына жақын болғанда 
жүру ережелерін түсіндірдік. 
Оқушылар темір жол бойында 
вагондарға жақындамауын, 5 
метр арақашықтықты сақтауын, 
келе жатқан пойыздарды өткізіп 
жіберуін және бағдаршамның 
түсіне назар аударуын айттық. 
Сонымен қатар қазіргі таңда                                               

жастар болсын, ересектер болсын 
құлаққап тағып алып, жолдан 
өтерде жақындап қалған пойыздың 
даусын естімей қалып ажал құшып 
жатыр. Жүйткіп келе жатқан пойыз 
машинисі ол адамды көріп теже-
гішті басқанымен, пойыз бірден 
тоқтамайды. Сондай-ақ, ойнап 
жүріп вагондар үстіне шығар бол-
са, оның үстіндегі электр тогының 
қуаты өте күшті, 5 метрден-ақ 
адамды ток ұратынын екінің бірі 
біле бермейді. Балалар қайғылы 
жағдайға тап болмауы үшін 
осындай ақпараттармен бөлістік. 
Жоспар бойынша бүгін 7 сынып 
оқушыларымен кездестік, – дейді 
ТЧЭ-11 мекемесінің инструктор-
нұсқаушысы Сырым Беков. 

Теміржол қызметкерлері оқушы-

АБАЙЛАШЫ, БАЛАҚАЙ...
ҚАУІПСІЗДІК

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ теміржолға 
жақын орналасқан оқу орындарында болат 
жолдан өту қауіпсіздігі бойынша түсіндіру 
жұмыстарын күшейтуде. Өйткені, аз күнде 
балалардың жазғы каникулы басталады.  

ларға жолдан өту ережелері анық 
айтылған слайд-шоу көрсетіп, 
балалардың сұрақтарына жауап 
берді және «Өз өміріңді сақта!», 
«Өткелге дейін тоқта!», «Аса 
қауіпті аймақ» деген тақырыптары 
бар брошюралар таратты. 

Нұр-Сұлтан-1 станциясының 
қауіпсіздік бойынша бас мама-
ны Маржан Айтмағамбетова да 
сөз алып, жол қысқартамын деп 
вагон астынан немесе автотізбек-
тер үстінен басып өту өте қауіпті 
екенін, сонымен қатар бағыттама 
бұрмалары бар жерден өтуге бол-
майтынын, тайып кетіп, мезгіл-
мезгіл бағытын бұрып тұратын 
бұрмалар арасында аяқ қысылып 
қалу қаупін ескертті.   

Шараға «ҚТЖ-Жүк тасымалы» 
АҚ баспасөз қызметінің өкілдері 
де қатысып, түсіндіру жұмыстары-
ның ұйымдастырылуына мұрын-
дық болды. Олардың берген 
мәліметтерінше, қозғалыс қауіп-
сіздігінің бұзылмауы үшін ар-
найы жасалған шаралар жоспа-
рына сәйкес бірқатар жұмыстар 
атқарылған. Атап айтқанда, 

осы жылдың бірінші тоқсанында 
үйлестіру кеңесінің 51 жиыны 
өткізілген, оларға көлік проку-
рорлары, полиция қызметкерлері, 
ҚР ИДМ көліктік бақылау бойынша 
аумақтық органдары өкілдері мен 
Жүк тасымалы бөлімшелерінің ше-
гіндегі қатысы бар қызметтер ма-
мандары қатысқан. Желілік тәртіп 
сақшылары, әскерилендірілген 
күзет, магистральдық желі бөлімшесі 
филиалдарымен бірлесе 12191 аза-
матты қамти отырып, теміржолдан 
өту қауіпсіздігін түсіндіру бойынша 
кездесулер өткізілген. Темір жолда 
жүру ережелерін түсіндіру жөнінде 
оқу орындары мен кәсіпорындарда 

701 әңгімелесу жиыны өткізіліп, бей-
нежазбалар көрсетілген. БАҚ бет-
терінде қоғамның аймақтардағы бас-
шылар атынан аса қауіпті аймақта 
бөгде адамдардың жүруінің алдын 
алу, қауіпсіздік ережелері туралы 
және басқа да тақырыпта 29 мақала 
жарық көрген. Сонымен бірге бірік-
кен рейдтер ұйымдастырылған. 

 Локомотив бригадалары те-
мір жол көлігі нысандарындағы 
қайғылы жағдайлардың алдын 
алу бойынша профилактикалық 
жұмыстарды тұрақты жүргізіп оты-
рады. Ай сайын қоғамның барлық 
филиалдарына локомотив бригада-
ларымен жұмыс жүргізу үшін адам, 

мал басу, көлікпен соқтығысу 
бойынша талдау нәтижелері 
жіберіледі. Жоспарлы отырыс-
тарда, техникалық сабақтарда 
тұрақты түрде локомотив бри-
гадаларын жолға жақын бөгде 
адам немесе мал жүргені туралы 
ақпараттандыру талап етіледі. 
Олар өз ауысымы біткенде 
машинистердің ескерту журналы-
на тиісті қызметтерге ақпаратты 
жеткізу үшін жазба қалдырады. 
Тұман, жел, боран сияқты табиғат 
құбылыстарына байланысты 
белгі беру құрылғылары дұрыс 
көрінбеген жағдайда  қозғалыс 
қауіпсіздігін қамтамасыз ету үшін 
хабарлама белгіні көбірек беріп, 
белгіленген жылдамдықты азай-
ту керектігі айтылады. Сондай-ақ 
теміржолда жарақаттану жайт-
тарын азайту және жол бермеу 
үшін ҚТЖ баспасөз қызметімен 
бірлесіп темір жолдағы қозғалыс 
қауіпсіздігі профилактикасы 
бойынша үш бейнеролик тара-
тады. Бұл бейнероликтер барлық 
әлеуметтік топтарда кең таралған. 
Сондай-ақ, қауіпті аймаққа бөгде 
адамдардың шығуының алдын 
алу және темір жол өткелдерінен 
өту ережелерін сақтау бойынша 
автокөлік жүргізушілері және 
халық үшін 5 нұсқалық дизайнда 
буклеттер жасалып таратылған. 

орнын қосу үшін «Continental Logistics 
Shymkent» ЖШС Көлік-логистикалық 
орталығының аумағында орналасқан 
ғимаратқа талшықты-оптикалық бай-
ланыс желісі бойынша байланыс кана-
лын орнатқан. Қазір ол жерде байла-
ныс телефоны мен КСПД жұмыс орны 
қосылған. Текесу станциясы бойынша 
да «Петро Қазақстан» ЖШС осы аталған 
талшықты-оптикалық байланыс желісін 
пайдаланып  отыр.  

– Қазір жүк тиеу үшін жүк жөнелтуші 
барлық мекемелермен келісімшартқа 
отырып жатырмыз. 17 сәуірден бас-
тап осы құжаттардың бәрін қағазсыз 
рәсімдеуге көшірілуде. Бүгінгі таңда 
бізде, мысалы, 220 шақты жүк 
жөнелтушіміз бар. Биыл осы жаздың 
аяғына дейін Ресеймен де қағазсыз 
жұмыс істеуді бастаймыз деп отыр-
мыз. Шыны керек, 2016 жылдан бері 
қағазбастылықтан арылып, жұмысымыз 
жеңілдеді. Жүйені басында енгізген           
кезде көп түсініспеушіліктер болды. 
Ай сайын  кем-кетіктереді Астанадағы 
Үкімет жүйесі  департаментіне жіберіп 
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Ж Е Л Е З Н О Д О Р О Ж Н И К   К А З А Х С Т А Н А

АО «Пассажирские перевозки» постоянно работает над повы-
шением уровня сервиса в поездах. Национальный перевозчик 
призывает пассажиров по всем замечаниям во время путешест-
вия обращаться к проводнику и начальнику поезда.

В конце апреля один из пассажиров поезда № 37/38 сообщением 
Мангистау – Нур-Султан поделился на своей странице в соцсети 
впечатлениями от поездки, обратив внимание на неудовлетвори-
тельное состояние вагонов и санузла. На жалобу в АО «Пассажир-
ские перевозки» отреагировали оперативно, пояснив, что ранее 
часть вагонов этого пассажирского поезда была отправлена на 
техническое обслуживание – их готовят к лету. Поэтому временно 
из резерва были поставлены старые вагоны, так как новых пока 
нет. Как только завершится ремонт, вагоны заменят. 

Наряду с этим в пресс-службе перевозчика отметили, что в слу-
чае выявления пассажиром таких фактов в дороге, как грязная 
постель, неубранный коридор или купе, отсутствие питьевой или 
технической воды, нерабочий туалет или неприятный запах и т.п., 
для принятия мер и устранения причин следует обращаться к про-
воднику или начальнику поезда.

К тому же по требованию пассажира проводник поезда в обяза-
тельном порядке должен предоставить Книгу жалоб и предложений, 
которая находится в каждом составе.

– Также все свои жалобы, обращения и предложения можно 
направлять в единый круглосуточный контакт-центр по номеру 
1433 или обращаться на блог генерального директора АО «Пасса-
жирские перевозки», где есть возможность прикрепления фото- и 
видеофайлов, – проинформировали в пресс-службе.

Напомним, официальные страницы компании открыты в соци-
альных сетях Фейсбук и Вконтакте.

В своем сообщении следует указывать дату поездки, номер по-
езда, вагона и места, а также контакты для обратной связи. Все 
обращения  рассмотрят в обязательном порядке и примут по ним 
необходимые меры, предоставив пассажирам ответы.

Роман ЛЮБИМОВ

ЗАМЕЧАНИЯ УСТРАНЯТ

Очередные пожарно-тактические учения, на этот раз по услов-
ному тушению пожара в стационарном объекте, прошли на 
станции Костанай. 

Условное тушение пожара в стационарных объектах – задача 
непростая. Для отработки согласованности действий на случай 
реального пожара к учениям были привлечены пожарный поезд 
станции Костанай, ГУ «Служба пожаротушения и аварийно-спаса-
тельных работ» ДЧС Костанайской области, формирования звеньев 
гражданской защиты станции Костанай.

По тактическому замыслу, в результате неосторожного обра-
щения с огнем произошло возгорание в бытовке на территории 
«Кедентранссервис-Костанай» с переходом огня на находящийся 
рядом склад ТМЦ. Как только поступил сигнал о возгорании, на 
место ЧП прибыли пожарные, которые локализовали участок воз-
горания и приступили к его ликвидации. 

– Наша основная цель здесь – отработка взаимодействия между 
подразделениями ГУ «Служба пожаротушения и аварийно-спаса-
тельных работ» ДЧС Костанайской области и противопожарны-
ми подразделениями АО «НК «Қазақстан темір жолы», – говорит 
начальник противопожарного железнодорожного отряда Султан 
Смамбаев. – А также проверка готовности формирований, при-
влекаемых для тушения пожаров. Мы учим наших сотрудников 
мыслить не шаблонно, а в соответствии с обстановкой, ведь она 
может меняться от случая к случаю.  В этот раз, как, впрочем, и 
всегда, пожарные справились со своей задачей вполне успешно. 
За что на построении по подведению итогов учений руководством 
им была поставлена положительная оценка.

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай 

ПРЕДУПРЕЖДЕН – 
ЗНАЧИТ ВООРУЖЕН

В Защитинской дистанции пути (ПЧ-37) подвели итоги ме-
сячника «Внимание, переезд!». 

Для предотвращения дорожно-транспортных происшествий на 
железнодорожных переездах в период с 26 марта по 26 апреля                
2019 года проведен месячник «Внимание, переезд!». 

– Совместно с дорожно-патрульной службой и представителями 
АО «Казавтодор» осуществлена проверка всех 34 железнодорожных 
переездов, составлены акты осмотров, – сообщила ведущий инженер 
производственно-технического отдела Защитинской дистанции пути 
Сагыныш Наурызбаева. – Сейчас устраняются выявленные замечания. 

По ее данным, в период месячника проводилась работа с водите-
лями автотранспорта, которым разъясняли правила пересечения 
переезда, вывешивали соответствующие плакаты и аншлаги. 

Со стороны железнодорожников, осмотр проводили предста-
вители Защитинской дистанции пути, Защитинской дистанции 
сигнализации и связи, Семейской дистанции электроснабжения. 
Работников АО «Казавтодор» также привлекли для осмотра, потому 
что на территории ПЧ-37 есть переезды республиканского значения. 

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск

ПРОВЕРИЛИ ТЕХНИЧЕСКОЕ 
СОСТОЯНИЕ ПЕРЕЕЗДОВ

«Қазақстан темір жолы» ҰК» АҚ «Магистральдық желі дирекция-
сы» филиалының басшылығы, кәсіби одақ комитеті мен еңбек 
ұжымы «ҚТЖ» ҰК» АҚ Қаржы ревизия департаментінің директоры 
Тұрарбеков Мереке Аманжолұлының әкесі

Тұрарбеков Аманжолдың
қайтыс болуына байланысты марқұмның отбасы мен туыстарына 
қайғыларына ортақтасып, көңіл айтады. 

Основная цель форума – взаимо-
действие в области промышлен-
ности, привлечение инвестиций и 
реализация экспортного потенциа-
ла Казахстана. Организаторами 
форума выступили Министерство 
экономики РК совместно с Мини-
стерством индустрии и инфраструк-
турного развития РК. В мероприя-
тии приняли участие представители 
крупного отечественного бизнеса, 
группы компаний АО «НК «ҚТЖ», 
НПП РК «Атамекен», Kazlogistics, 
ОЮЛ «АНЭК», Khorgos Gateway, 
Kazinvest, крупных китайских парт-
неров, таких как COSCO Shipping, 
Norinco, China Camc Engineering Co., 
Rizhao Port Group Co, а также биз-
нес-кругов китайских провинций 
Гуанси, Сычуань, Шэньси, Сиань, 
Шанхай, СУАР и других.

В рамках форума состоялись три 
панельные сессии: индустриализа-
ция и инвестиции, сельское хозяй-
ство, транспорт и логистика.

Первый заместитель Премьер-
министра – министр финансов РК 
Алихан Смаилов в своем выступле-
нии заявил о необходимости ак-
тивно развивать промышленную 
кооперацию с Китаем. При этом 
он подчеркнул, что «поэтапное раз-
витие торговых отношений невоз-

можно без комплексного развития 
транспортной инфраструктуры двух 
стран».

По его словам, сопряжение ки-
тайской инициативы «Экономиче-
ский пояс Шелковый путь» с госу-
дарственной программой «Нұрлы 
жол» обеспечило в 2018 году рост 
транзитных контейнерных перево-
зок в направлении Китай – Евро-
па – Китай. Увеличение составило 
55%, до этого показатель два года                              
удваивался.

 – Необходимо продолжать повы-
шать эффективность транспортных 
маршрутов, – поставил задачу член 
Правительства РК. – Для этого не-
обходимо сфокусировать внимание 
на следующем. Во-первых, в целях 
повышения качества и скорости пре-
доставляемых услуг при перевозке 
грузов необходимо применение 
информационных технологий. Гру-
зоотправители и грузополучатели 
должны в реальном времени видеть 
продвижение груза от точки отправ-
ления до конца маршрута. Во-вто-
рых, для наращивания транзитных 
перевозок необходима вовлечен-
ность всех участников вдоль коридо-
ра в сфере выработки и применения 
единых технологичных и тарифных 
условий на всем маршруте. В-тре-

СИНЕРГИЯ ТРАНСПОРТНЫХ КОРИДОРОВ

тьих, мы видим ежегодный рост 
загрузки обратных поездов из Ев-
ропы в Китай. Необходимо продол-
жить эту работу на всех маршрутах 
и довести этот показатель до 90%.

В ходе панельной дискуссии 
«Транспорт и логистика» на тему 
«Перспективы создания нового вы-
сокоскоростного мультимодально-
го транспортного маршрута «Ев-
разийский трансконтинетальный 
коридор» по вопросам успешной 
практики в развитии транзитного 
потенциала трансконтиненталь-
ных контейнерных перевозок 
выступил генеральный директор       
АО «KTZ Express» Дмитрий Абдул-
лаев.

Он отметил важность сотрудни-
чества Казахстана и Китая в разви-
тии перевозок по маршруту Нового 
Шелкового пути и рассказал о де-
ятельности компании, способству-
ющей стимулированию транзита и 
формированию транспортно-логи-
стического хаба Евразии.

Он также отметил успешную 
реализацию государственной про-
граммы «Нұрлы жол», которая со-
пряжена с китайской инициативой 
«Один пояс – один путь». Внутри и 
за пределами Казахстана обеспе-
чена оптимальная логистическая 

цепь от Восточного побережья 
Китая – порта Ляньюнган, через 
сухой порт на границе Казахстана 
и Китая и далее по системе желез-
нодорожных и автомобильных ма-
гистралей через Каспий в Турцию 
и Европу. 

– При этом создаются благо-             
приятные условия для реализа-
ции инвестиционных проектов, 
активно развиваются регулярные 
контейнерные сервисы между стра-
нами Азии, Европы, Персидского 
залива и Турцией с применением 
мультимодальных решений и ком-
плексного пакета логистических 
услуг, обеспечивающих предска-
зуемость и скорость доставки това-
ров, – сказал Дмитрий Абдуллаев.

Эксперты – участники форума 
отметили растущий спрос на пе-
ревозки в направлении Китай – 
Европа – Китай и важность стиму-
лирования межконтинентальных 
грузопотоков. 

Кроме того, в рамках мероприя-
тия был проведен ряд двусторон-
них встреч с представителями 
COSCO Shipping и порта Ляньюн-
ган. Стороны обсудили перспек-
тивы взаимовыгодного сотрудни-
чества и реализации совместных 
проектов.

В Алматы в рамках            
ІІ Форума межрегио-
нального сотрудни-
чества Казахстана и 
Китая, посвященного 
теме «Промышленная 
кооперация», обсуди-
ли перспективы раз-
вития трансказахс-
танских маршрутов.

ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНИКИ СОДРУЖЕСТВА 
СВЕРИЛИ ЧАСЫ

ФОРУМ

(Окончание. Начало на 1-й стр.) 
Как отмечалось на заседании, 

рост контейнерных перевозок стал 
возможен благодаря плодотворному 
сотрудничеству железнодорожных 
администраций. Для ускорения дви-
жения поездов на железных доро-
гах Казахстана, России и Беларуси 
вводятся специальные расписания, 
а также внедряются длинносостав-
ные поезда. 

Перевозки пассажиров в между-
народном сообщении по железным 
дорогам СНГ за 2018 год составили 
18,6 миллиона человек, что на 0,7% 
больше, чем в 2017 году. 

На заседании рассмотрены вопро-
сы актуализации нормативно-тех-
нической документации в области 
железнодорожного транспорта. В 
частности, утверждены изменения 
и дополнения в ряд документов, 
касающихся вагонного, пассажир-

ского хозяйств. Принятые решения 
направлены на улучшение деятель-
ности по ремонту и техническому 
содержанию подвижного состава, 
повышение эффективности гру-
зовых и пассажирских перевозок, 
работы сети железных дорог в меж-
государственном сообщении.

Участники заседания подвели ито-
ги номерной переписи контейнеров 
в 2018 году и подготовки к переписи 
грузовых вагонов в 2019-м. 

В центре внимания были также 
вопросы, связанные с разработкой 
графика движения пассажирских 
поездов на 2019–2020 годы. Как от-
метил председатель Дирекции со-
вета Виктор Попов, в действующем 
расписании, введенном в декабре 
2018 года, впервые с 2007 года уве-
личены размеры движения меж-
дународных поездов – до 116 пар. 
При разработке графика движения 

на 2019–2020 годы, который будет 
введен в действие в декабре этого 
года, планируется увеличить раз-
меры движения до 119 пар.

Принято решение провести тре-
тий Международный пассажирский 
форум в сентябре текущего года в 
городе Душанбе (Таджикистан).

Следующее заседание совета 
состоится в октябре 2019 года в 
Минске.

В рамках 70-го заседания Совета 
по железнодорожному транспорту 
государств – участников Содруже-
ства в Хельсинки Канат Альмагам-
бетов провел ряд двусторонних 
встреч. 

В ходе переговоров с президен-
том компании VRGroup (Железные 
дороги Финляндии) Рольфом Янс-
соном рассмотрены вопросы раз-
вития контейнерных перевозок по 
маршруту Финляндия – Россия – Ка-

захстан – Китай и обратно, а также 
транспортировки казахстанского 
угля на экспорт и транзитом через 
Финляндию.

На встрече с генеральным дирек-
тором Литовских железных дорог 
Мантасом Бартушкой обсуждены 
перспективы наращивания кон-
тейнерных перевозок, организация 
отправок казахстанского угля и зер-
на на экспорт через порт Клайпеда, 
использование потенциала Транс-
каспийского маршрута (ТМТМ) и 
контейнерного поезда «Викинг». 

Вопросы увеличения объемов 
перевозок, создания благопри-
ятных условий для наращивания 
грузопотока через территории двух 
стран обсуждены с генеральным 
директором ГП «НК «Киргизская 
железная дорога» Канатбеком Аб-
дыкеримовым. 

Фото автора

Поздравляю вас с Днем ревизора по безопасности движения 
поездов! 

Институт ревизорского аппарата, которому в 2019 году испол-
няется 82 года, в железнодорожной отрасли зарекомендовал себя 
как надежный инструмент повышения безопасности движения, 
работающий на предупреждение нарушений.

Ревизорским аппаратом АО «НК «ҚТЖ» в 2018 году было закрыто 
430 станционных путей, 820 стрелочных переводов, принято более 
2 000 мер по ограничению скорости движения поездов, отстав-
лено из эксплуатации 480 локомотивов, 790 грузовых вагонов                                        
и 213 пассажирских вагонов, тем самым благодаря вашей работе 
предотвращено более 3 000 потенциальных сходов подвижного 
состава. 

Департамент безопасности движения благодарит всех работников 
ревизорского аппарата по безопасности движения, выражает глу-
бокую признательность и желает всем крепкого здоровья, счастья, 
семейного благополучия, дальнейших успехов и неиссякаемой 
энергии в реализации планов развития АО «НК «ҚТЖ».

Марат ШАКЕНОВ, 
управляющий директор по безопасности –  директор департа-

мента безопасности движения АО «НК «ҚТЖ» 

Уважаемые работники ревизорского 
аппарата по безопасности движения!

Фото автора
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4 ӘЛЕУМЕТ

СТАРОДУБ АЛЕКСАНДР ВАСИЛЬЕВИЧ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ Кон-
сультативтік кеңесінің мүшесі (17 мамыр)

САТАБАЕВ ҚАНАТ ТҰРСЫНҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ филиалы – 
«Павлодар магистральдық желі бөлімшесі» директорының эко-
номика және қаржы жөніндегі орынбасары (17 мамыр)

ЖОЛДЫБАЕВА АЙГҮЛ КЕНЖЕҚЫЗЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ Бизнес-
архитектура департаментінің директоры (18 мамыр)

ҚҰРАҚБАЕВ АЙТЫМ ТҰРСЫНҰЛЫ – «ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ 
өндірістік қауіпсіздік жөніндегі атқарушы директор (19 мамыр)

Қ ұ т т ы қ т а й м ы з !

КӘСІБІ – НӘСІБІ

Светлана МОГАЙ, 
Караганда

ЗАСЛУЖЕННЫЙ ОТДЫХ

В ДЕПАРТАМЕНТЕ БЕЗОПАСНОСТИ ДВИЖЕНИЯ АО «НК «ҚТЖ» ДЛЯ ОБЕСПЕЧЕНИЯ БЕЗОПАСНОСТИ ПЕРЕВОЗОЧНОГО ПРОЦЕССА РАБОТАЕТ ТЕЛЕФОН ДОВЕРИЯ 60-63-08

АНЫҚТАМА ТЕЛЕФОНЫ 8 (7172) 94-52-88

жылға 
            жазылу

ГАЗЕТКЕ  «ҚАЗПОШТА» АҚ БӨЛІМШЕЛЕРІ АРҚЫЛЫ ЖАЗЫЛУҒА БОЛАДЫ:

ЗАҢДЫ ТҰЛҒАЛАР 
ҮШІН ИНДЕКС – 15358      
қала бойынша баға –  
4657,60 теңге       
облыс бойынша баға – 
4881,20 теңге

ЖЕҢІЛДІК АЛАТЫНДАР ҮШІН ИНДЕКС – 55358         
қала бойынша баға – 3691,60  теңге     
облыс бойынша баға  – 3915,20 теңге

ЖЕКЕ ТҰЛҒАЛАР ҮШІН ИНДЕКС – 65358         
қала бойынша баға – 3811,60 теңге      
облыс бойынша баға – 4035,20 теңге

2019

СПОРТ

БАЙҚАУ

Аягөз станциясының тауар кас-
сирі Азамат Ноғайбаевтың айтуын-
ша, оған қуанбаса, ренжитін ешкім 
жоқ. Жұмыс көбейгені бізге жақсы 
дейді.    

– Өткен жылдың дәл осы мер-
зімінде жалпы көлемі мыңнан аса 
вагонның тауары қабылданып, жүк 
жөнелтілсе, биыл бұл көрсеткіш есе-
леп өсті. Әсіресе, құрылыс матери-
алдарын өндіретін «АлинаХолдинг» 
сынды басты әріптестің кәсіпкерлік 
аясын кеңейтуі вагондар сұранысын 
арттырып отыр. Бұл мекеменің бір 
өзі мыңнан аса вагонға тапсырыс 
беруге қауқарлы, – дейді Азамат.   

Аягөздік жүк жөнелтушілер 
құрылымы жағынан әр алуан. 
Соңғы жылдары, әсіресе, жергілікті 
өнеркәсіп өнімдерін тиеу-түсіру ісі 
күрт жоғарылапты. Оның жарқын 
мысалы құжаттарды өңдеу ісінен-
ақ айқын байқалады. Атап айтсақ, 
Азаматтың бір өзі өткен жылдың 
наурыз айында 315 құжатты өңдесе, 
биылғы жылдың есепті мерзімін-
де 618 құжатты қолынан өткізіп, 
өндіріске жіберген. Яғни, жүк 
қабылдап-жөнелту ісі екі есеге дейін 
өсті деген сөз.

Дәл бүгінгі сәттері вагондардың 
келу-кету құжаттарын рәсімдеу, 
қабылдап алу-жөнелту жұмыстары 
қызып тұр. Ал осы жұмыстың бел 
ортасында Аягөз өңіріне танымал 

Ноғайбаевтар династиясының 
үшінші буын өкілі Азамат Болатұлы 
білек сыбана еңбек етуде. 

– Аймақтағы логистика сала-
сының білікті маманы Еркін 
Тойкеновтің жетекшілігімен, 
ақыл-кеңесімен жұмысымыз 
жыл сайын алға басуда. Жалпы 
аймақ  бойынша ең ірі аграрлық, 
өндірістік және өнеркәсіптер үшін 
шикізаттық аймақ саналатын Аягөз 
өңіріндегі кәсіпорындар қазіргі күні 
85 пайыз теміржол көлігін пайда-
ланады. Міне, сол себепті де, бұл 
бағыттағы жұмыстардың жауапкер-
шілігі аса жоғары. Ал Аягөз тауар 
кассасында жүкті жеткізу бойын-
ша клиенттермен жүргізілетін жүк 
құжаттар легі 100 пайыз электрон-

Алтынкөл станция-
сында өткен балалар 
суретінің байқауы 
мәреге жетті. Стан-
цияда еңбек ететін 
теміржолшылардың 
13 жасқа дейінгі ба-
лалары қатысқан 
байқаудың   басты та-
қырыбы  – теміржол. 

Мақсат –  адам-
дарға теміржолдың 
қауіп-қатерін ескер-
ту, балаларға жолдан өткенде абай болуды, ересектерді жұмыс 
кезінде еңбек қорғау ережелерін сақтап, өндірістік жарақаттың алдын 
алуға үндейді.   

Балғын суретшілердің шығармасына зер салып қараған жан олардың 
тақырыпты ашып көрсетуде тәп-тәуір жетістікке жеткенін, яғни темір-
жолшылар отбасында өсіп келе жатқан бүлдіршіндердің  сала жұмысы 
жайлы түсінігі қалыптасып үлгергенін байқауға болады. Олардың 
қатарында 9 жасар Нарметов Элдар, Мұқаш Темірлан, Төкенова 
Аяулым, Тұрсынбай Алина, 10 жасар Әбдіғали Шырын, Өмірсерік 
Ләззат және 12 жастағы балғын суретшілер Ербосын Алуа, Мұқаш 
Дина бар. Бұл балақайлардың  әкелері немесе аналары қытаймен 
шекарадағы маңызды шекаралық бекетте тер төгіп жүр. Мысалы, 
Элдар мен Ербосынның  аналары тауар кассирі болса, Аяулымның 
анасы вокзал кезекшісі, Алинаның әкесі станцияда жүк қабылдап-
жөнелтуші болса,   Шырынның ағасы вагон қараушы.

Ұйымдастырушылар ұжымның жалпы жиналысында өз еңбектерін 
теміржолдағы қауіпсіздік тақырыбына арнаған балалардың еңбегін 
жоғары бағалап, олардың бәрін жеңімпаз деп танып, түрлі ескерткіш 
сыйлық берді.   

Елена ҚОЛДАСБАЕВА, Алматы
Суреттерді ұсынған Алтынкөл станциясы

АЗАМАТТЫ ІСІНЕ ҚАРАП ТАНЫ 
Аягөз станциясындағы 
тауар кассасында 
қызмет қашан да қауырт. 
Құрылыс жүктері мен 
ауылшаруашылық ши-
кізаттарын жөнелтуші 
тұрақты әріптестермен 
қатар, соңғы кезде те-
міржол тасымалына 
жаңадан тартылған кли-
енттер қатары артып 
отыр.   

ды түрде атқарылады. Цифрлы 
технологияның игілігін толық 
көріп отырмыз, – дейді Азамат. 

Жас та болса тындырымды ел-
гезек маман Азаматқа жүктелген 
жауапты жұмыс көп. Мәселен, 
әріптестік аясын кеңейте түсу 
мақсатында жаңа келген клиент-
терге, яғни, жеке кәсіпкерлер мен 
заңды тұлғаларға жаңа жүйемен 
жұмыс жасауды үйрету сынды 
көмек те көрсетіледі. Осы орай-
да, Аягөз станциясы бойынша да 
«ҚТЖ-ЖТ» АҚ-ның дербес кли-
енттер саны артып, іскерлік бай-
ланыс шараларының нығая түсуі 
байқалуда. Аягөз өңірі бойын-
ша жаңадан ашылған ірі өндіріс 
ошақтарын, кәсіпорындарын 
теміржол қызметін пайдалануға 
тарту және жүк тасымалдауды 
автокөліктен шойынжолға көшіру 
шаралары станция басшылығы та-
рапынан жүйелі жүргізілуде екен. 
Азаматтың айтуынша, құжаттарды 
өңдеу ісіндегі технологиялық 
үдеріс, жаңашылдықтардың игілігі 
нәтижесінде жұмыс көлемінінң 
артуы тауар кассасына еш ауырт-
палық әкелмейді.

Бәрекелді, «Азаматты ісі-
не қарап таны» деген осы. 
Айтпақшы, теміржолшылар от-
басында, Түрксіб дәуірінен бас-
талатын династиялық әулетте 
өмірге келген 30 жастағы Аза-
мат қоғамдық өмірде де белсен-
ді, станцияда өтетін шараларды 
басқарып жүргізетіні өз алдына, 
Жайдарман ойындарының белді  
мүшесі.  Отбасында бір ұл, бір қыз 
тәрбиелеп отырған әке болашақта 
перзенттерінің де ата жолын 
қуып, теміржолшы болғандарын 
қалайды екен.    

Cуретті түсірген автор

Қуаныш ҚОЖАЕВ, 
Семей

ТЕМІРЖОЛ –
БАЛАЛАР КӨЗІМЕН

«Қазақстан темір жолы» ҰК» 
АҚ-ның  2019 жылға арналған 
бұқаралық спортты дамытуға 
бағытталған күнтізбелік 
жоспарына сәйкес Жам-
был магистральдық желі 
бөлімшесінің құрылымдары 
арасында спорттың бірнеше 
түрінен жарыс басталды. 

Жеңіс күніне орай жалауын 
көтерген спорттық шара осы 
айдың соңына дейін жалғаспақ. 
Алдымен шахматшылар сайы-
сы жарыс шымылдығын түрді. 
Бұл бәсекеде Тараз локомотив 
жөндеу депосының менеджері 
Әділхан Бекбердиев, ЭЧ-21 
өндірістік оқыту шебері Марат Құлбаев, ВЧДЭ-27 вагон қараушысы Ан-
дрей Швалев жеңімпаздардың алғашқы үштігінен көрінді. 

Ал волейболдан өткен ойында «Тараз» станциясының жігіттері қарсылас 
шақ келтірмей 1-орынды иеленсе, Шу ТЧЭ-30 командасы – екінші, ТЧЭ-
31 командасының машинистері  үшінші орынның тұғырына көтерілді.

– Спорттық шара ең алдымен теміржолшылардың салауатты өмір 
салтын берік ұстанып, олардың достық, бірлік, ынтымақ сынды 
құндылықтарды қадірлей білуіне бағытталып отыр. Жарыстар мұнымен 
аяқталмайды. Ай соңына дейін шағын футбол, жеңіл атлетика, дартс, үстел 
теннисі, кір тасын көтеру, дойбы сынды көпшілікке жақын, етене таныс 
спорт түрлері бойынша бәсекелер өтеді, – дейді Жамбыл магистральдық 
желілер бөлімшесінің спорт жөніндегі нұсқаушысы Евгений Тян. 

Бұл жарыстардың бір ерекшелігі – онда тек қана еңбек етіп жүрген 
теміржолшылар ғана емес, олардың отбасы мүшелері мен зейнеттегі 
сала ардагерлері де қатыса алады.

Жасұлан СЕЙІЛХАН, Тараз
Cуретті түсірген автор

Семей ЖТ бөлімшесінің темір-
жолшылары өз араларындағы №1 
спорт түрі – волейбол ойынынан 
ұйымдастырылған біріншілікті 
қорытындылады.

 Бұл жолғы шара кең ауқымда 
өтіп, жалпы саны жүзге жуық 
спортты серік еткен сала маманда-
ры қатысқанын хабарлаған болатын-
быз. Алғашқы іріктеу кезеңі бойынша 
қатысушылар 3 топқа бөлініп, өзара 
айналым өткізіп, 10 команда ішінен 
ақтық финалға тек таңдаулылар ғана 
шықты. Бас жүлде үшін ПЧ-39 бен ДС-
Семей командалары кездесу өткізіп, 
нәтижесінде жолшылар қауымы 
осымен төртінші мәрте волейбол-
дан бөлімше чемпионы атанды. 
Ал, екінші орынды станциялықтар  

қанағат тұтты. Үшінші орын үшін 
ПЧ-40 жігіттері мен «Транстеле-
ком» АҚ Семей филиалының во-
лейболшылары бәсеке өткізіп, бұл 
орынға жаңа-семейлік жолшылар 
тұрақтады. Төртінші орынға транс-
телекомшылар жайғасса, келесі 
орындарды НЖС-6 мен ШЧ-29 ко-
мандалары бөлісті.   

– Бұл жолғы ойындар ерекше өтті. 
Теміржолшылардың волейболға де-
ген құлшыныстары да жоғары, ой-
нау шеберліктері де артқан. Алдағы 
уақытта спорттың тағы да бірнеше 
түрінен сайыстар өткізетін боламыз, 
– дейді «Локомотив» спорт клубының 
нұсқаушысы Наталья Мешкова.

Қуан  ЕРТІС, Семей
Cуретті түсірген автор

 

 
Каждый раз, глядя из окна мчащихся по же-

лезнодорожному полотну поездов, невольно 
напрашивается вопрос, кто из многочисленной 
гвардии железнодорожников обеспечивает пас-
сажирам комфорт и полную безопасность? На 
этот вопрос есть один ответ – за легкую дорогу с 
ветерком отвечает не кто иной, как начальник 
пассажирского поезда. 

О своей работе Геннадий Филипов может 
рассказывать часами. С улыбкой он вспоми-
нает, как, будучи восьмиклассником, во время 
летних каникул решил подработать путейцем и 
заработал аж целых 200 советских рублей. Свою 
первую в жизни зарплату он принес отцу, а тот 
похлопал его по плечу и сказал: «Это твои день-
ги, сынок, ты их честно заработал, и они твои». 

Вернувшись из армии, Геннадий с отличи-
ем окончил дорожно-техническую школу, где                                                                                           
выучился на помощника машиниста, затем 
работал на дизельных поездах и на теплово-
зах. Отработав ровно три года по специаль-
ности, отучился на машиниста. 23 апреля, в 
день рождения отца, Геннадий отправился в 
свой первый самостоятельный рейс в сторону 
Агадыря. С обретением независимости Казах-
стана Геннадий Васильевич стал работать на 

первых поездах сообщением Караганда 
– Москва, затем – начальником поезда 
Караганда – Омск. В целом железной 
дороге он отдал 46 лет. 

– В Казахстане железная дорога – это 
словно кровеносный узел всего наше-
го государства, при этом мы ничуть не 
отстаем от других стран СНГ, – расска-
зывает Геннадий Васильевич. – У нас по-
явились новые современные локомоти-
вы, поменялось пригородное движение, 
вагонное хозяйство. Несмотря на то что 
работа не из легких, я ни разу не пожа-
лел, что выбрал именно эту профессию. 
В нашей семье все трудятся на железной 
дороге. Младший сын работает машинистом на 
электропоездах, дочь – юрист в Карагандинском 
отделении грузовых перевозок, жена работала 
диспетчером на станции связи. Когда мы соби-
раемся вместе за обеденным столом, нам всегда 
есть о чем поговорить и что друг другу расска-
зать. Весь багаж знаний я стараюсь передать 
своим детям. Сейчас у меня подрастает двое 
внуков, у которых тоже проявляется интерес к 
железной дороге. Надеюсь, что они пойдут по 
моим стопам. 

В трудовой книжке Геннадия Васильевича 
много благодарностей за многолетний и доб-
росовестный труд. Его помощники уже давно 

М о л о д ы е  ж е -
лезнодорожники 
приняли участие в 
благоустройстве и 
озеленении новых 
микрорайонов Усть-
Каменогорска. Вмес-
те с акимом Жаксы-
лыком Омаром и 
городским молодеж-
ным ресурсным цент-
ром они высадили 
150 саженцев елей.

– Мы готовы принимать активное участие во всех молодежных  акциях  
Усть-Каменогорска. Примерно месяц назад я позвонила в городской 
ресурсный центр и сообщила, что станем участниками акций, которые 
они проводят. На днях мне и предложили «влиться» в ряды тех, кто сей-
час занят благоустройством недавно построенных жилых комплексов в 
районе перспективной застройки КШТ Усть-Каменогорска, – рассказала 
региональный представитель Совета по делам молодежи Восточно-
Казахстанского отделения грузовых перевозок Гафура Сулейменова. 

Самыми активными из железнодорожной среды, по ее словам, стали 
ребята из Защитинского эксплуатационного локомотивного депо. Бла-
годаря им и  другим представителям городской молодежи во дворах 
новых домов 4 мая появились саженцы. Гафура Сулейменова выразила 
уверенность, что они со своей командой не останутся в стороне от других 
важных событий городского и областного масштабов.

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск
Фото предоставлено НОДГП-5

ПО ДОРОГЕ С ВЕТЕРКОМ
14 мая сотрудники регионального филиала по пасса-
жирским перевозкам «Северный» проводили началь-
ника поезда Караганда – Омск Геннадия Филипова 
на заслуженный отдых.

работают машинистами и самостоятельно 
управляют поездами. Про Геннадия Филипо-
ва можно сказать, что он хоть и строгий, но 
справедливый наставник. 

– В свое время меня многим премудростям 
научил профессионал с большой буквы Васи-
лий Яковлевич Судорогин. Также я безмерно 
благодарен своему отцу Василию Трофимо-
вичу за то, что он в свое время поставил меня 
на путь истинный. Надеюсь, что семейную 
династию Филиповых в недалеком будущем 
продолжат мои внуки и правнуки, – резюми-
ровал Геннадий Филипов. 

Фото автора

МӘРЕГЕ ЖЕТТІ

АЙ БОЙЫ ЖАЛҒАСАДЫ  

СУББОТНИК

СДЕЛАЛИ ГОРОД ЧИЩЕ


	1
	2
	3
	4

